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ČESKO: Hlavní starostí voliče, který uvažuje o volbě některé menší strany, je „aby hlas
nepropadl“. Tedy aby jím zvolená strana překročila hranici pěti procentních bodů a dostala se do
sněmovny.
Nemám to ráda z několika důvodů.
Především jde při takovém uvažování o přizpůsobení své volby ostatním. Volič už nehlasuje
jenom podle sebe, tedy podle toho, která strana by dle jeho mínění nejlépe reprezentovala jeho
zájmy, ale snaží se predikovat volbu ostatních. Vadí mi to tak nějak z podstaty, protože se ráda řídím
vlastní hlavou a nikoliv preferencemi ostatních. Provádím snad jiné své životní volby podle toho, co si
myslí okolí? Nikoliv.
.
Kromě toho, ta „ztráta hlasu“ je dost relativní. Politická strana třeba nepřekročí pět procent,
ale díky voličské podpoře získá státní příspěvek, což jí umožní vyvíjet činnost mimo sněmovnu i po
následující volební období a kandidovat v příštích volbách znovu. To není špatné. Nemusí být
všechno hned.
.
A v neposlední řadě s sebou nese volba takové marginální strany bonus v tom, že se volič nemusí
propadat studem, když vidí výstupy poslanecké sněmovny. Jím volení zástupci tam vůbec nejsou.
Vždycky se může utěšovat, že těm mamlasům, kteří právě vyrobili hloupý zákon, on svůj hlas
rozhodně nedal.
.
Z předvolebních analýz vyplývá, že úspěch – tedy schopnost sestavit vládu – hnutí ANO nebo naopak
opozičního „demobloku“ se bude do značné míry odvíjet od počtu menších stran, které se do
sněmovny dostanou. V letošních volbách je subjektů, které se pohybují na hranici pěti procent, hned
několik: sociální demokracie, komunisté, projít může i Přísaha a Trikolora se Svobodnými a
Soukromníky.
.
Představa, že jeden každý z těchto subjektů zůstane před prahem, není lákavá, protože potom
by skutečně velmi mnoho voličů zůstalo bez svého zastoupení ve sněmovně, což pro společnost není
žádoucí stav.
.
To je ale o důvod více, proč letos netaktizovat a nebránit se volbě stran, kterým nejsou
předvolební průzkumy nakloněny. Pokud totiž velké množství voličů v důsledku obavy před
„propadlým hlasem“ nebude volit stranu první volby, ale některou jinou, která určitě projde, zvyšuje
tím šanci svých spoluvoličů na odevzdání právě toho tzv. propadlého hlasu.
Stručně řečeno, abychom se nakonec neutaktizovali.
Nejlepší je volit toho, ke komu nás srdce táhne.

Autor: Monika Čírtková

https://cz24.news/monika-cirtkova-utaktizovat-se-s-propadlym-hlasem-nejlepsi-je-volit-toho-ke-komu-nas-srdce-tahne/
https://cz24.news/monika-cirtkova-utaktizovat-se-s-propadlym-hlasem-nejlepsi-je-volit-toho-ke-komu-nas-srdce-tahne/
https://cz24.news/monika-cirtkova-utaktizovat-se-s-propadlym-hlasem-nejlepsi-je-volit-toho-ke-komu-nas-srdce-tahne/

